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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Proszę Państwa, otwieram obrady LV sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Sesja 
przeprowadzona jest zdalnie. I teraz poproszę Państwa Radnych o potwierdzenie obecności 
na sesji, tak żebyśmy mogli stwierdzić kworum. Czyli prośba o naciśnięcie tego kafelka z 
napisem kworum.  
 
Krzysztof Strzałkowski 
- Panie Przewodniczący, Krzysztof Strzałkowski. Proszę o odznaczenie mnie, bo się niestety 
nie wyświetla ten komunikat o kworum.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Panie Radny, to jest taki przycisk tutaj w aplikacji, taka rączka na dole ekranu. Jak tam 
wygląda to potwierdzanie kworum?  
 
Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 
- 44 Radnych potwierdziło.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Na podstawie przedstawionych wyników sprawdzenia kworum stwierdzam, że w 
posiedzeniu uczestniczy odpowiednia liczba Radnych, aby obrady Sejmiku uznać za 
prawomocne. Na podstawie § 3 ust. 2 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, na sekretarza obrad powołuje Pana Radnego Michała Pruszyńskiego z 
Klubu Prawo i Sprawiedliwość. Protokół z poprzedniego posiedzenia Sejmiku, zgodnie z § 3 
ust. 8 Regulamin obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, został wyłożony do wglądu 
Pań i Panów Radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie § 3 ust. 9 protokół 
został podpisany. Przypominam Państwu, że obrady są transmitowane i utrwalane. Jeżeli 
chodzi o informacje dotyczące ochrony danych osobowych, one znajdują się w BIP i na 
stronie Samorządu Województwa Mazowieckiego. Przechodzimy zatem do punktu drugiego. 
Przyjęcie porządku, porządku obrad. Czy macie Państwo propozycje zmiany porządku 
obrad? Nie mam żadnych zgłoszeń.  
 
Łukasz Kudlicki 
- Panie przewodniczący ja się zgłosiłem. Kliknąłem, poprosiłem o głos Łukasz Kudlicki, ale 
to dotyczy dopisania do kworum, bo nie, nie mogę się dołączyć.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Prośba, żeby Pana Radnego dodać do, do listy obecnych na sesji. Proszę Państwa, nie 
mamy żadnych propozycji zmian w porządku, w porządku obrad. Przechodzimy zatem do 
punktu trzeciego. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023-2038. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i 
Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 
Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką numer 1 Zarządu 
Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 roku, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023 -2038 z druku nr 969 wraz z 
autopoprawka nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do 



Strona 3 z 25 
 

sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 969 
wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  
 
Stefan Traczyk 
- Proszę dodać mnie do kworum Stefan Traczyk z tej strony, bo nie mogę głosować.  
 
Mirosław Augustyniak 
- Bardzo proszę o dodanie mnie do kworum Mirosław Augustyniak.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Prośba, żeby Panów Radnych tutaj odhaczyć, że tak powiem, że są obecni i tak żeby mogli 
głosować. Dobra, czekamy jeszcze. Pan Przewodniczący Mirosław Augustyniak jeszcze, bo 
nie mam tu głosu, ale już może Pan Radny głosować. Pan Radny Kudlicki i Pan Radny 
Konrad Rytel. No dobrze dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 
Radnych, nikt nie był przeciw, 20 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023 - 2038, druk nr 969 wraz z 
autopoprawką. Przechodzimy do punktu 4. O zabranie głosu ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w 
sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2023 roku. Przewodniczący 
Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa 
Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 roku pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie uchwały budżetowej Województwa 
Mazowieckiego na 2023 rok, druk 970 wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa 
Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 970 wraz z autopoprawką? Kto 
jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 27 
Radnych, nikt nie był przeciw, 21 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie uchwały 
budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2023 rok, druk numer 970 wraz z 
autopoprawką. Przechodzimy do punktu 5. O zabranie głosu ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w 
sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych, 
prowadzących działalność oświatową Województwa Mazowieckiego. Przewodniczący 
Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia 
pierwszego czytania i opracowanie sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu 
uchwały na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie wydzielonych rachunków dochodów 
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samorządowych jednostek budżetowych, prowadzących działalność oświatową 
Województwa Mazowieckiego z druku numer 971. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 971? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 Radnych, nikt nie był przeciw, 9 
Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę zmieniająca uchwałę, w sprawie wydzielonych rachunków dochodów 
samorządowych jednostek budżetowych, prowadzących działalność oświatową 
Województwa Mazowieckiego, druk numer 971. Przechodzimy do punktu 6. O zabranie 
głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadania w ramach programu 
„Mazowsze dla czystego ciepła 2023”. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 
Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu 
w dniu 25 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie 
udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 
ramach programu „Mazowsze dla czystego ciepła 2023”, z druku numer 972. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 972? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 Radnych, nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie udzielania przez Województwo Mazowieckie 
pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu „Mazowsze dla czystego ciepła 
2023”, druk numer 972. Przechodzimy (...)  
 
Artur Czapliński 
- Panie Przewodniczący, Artur Czapliński mogę podłączyć się do kworum?  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu 
„Mazowsze dla czystego powietrza 2023”. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 
1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu 
w dniu 25 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie 
udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy na realizację zadań w ramach 
programu „Mazowsze dla czystego powietrza 2023”, z druku numer 983. Dziękuję.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  
 
Artur Czapliński 
- Mam prośbę, żeby czy jeżeli można by mnie podłączyć do kworum. Czapliński Artur.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Tak. Prośba, żeby Pana Radnego Czaplińskiego dołączyć do listy obecnych na, na sesji. 
Proszę Państwa, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 983? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę, w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na 
realizację zadań w ramach programu „Mazowsze dla czystego powietrza 2023”, druk 983. 
Przechodzimy do punktu 8. Ponownie proszę o zabranie głosu Pana Przewodniczącego 
Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
„Mazowieckiego Programu Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt - Mazowsze dla 
zwierząt 2023”. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Budżetu i Finansów, celem pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa 
Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej, 
na realizację zadań w ramach „Mazowieckiego Programu Wsparcia Zapobiegania 
Bezdomności Zwierząt - Mazowsze dla zwierząt 2023”, z druku nr 973 wraz z autopoprawka 
nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 973 wraz z autopoprawką? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 
48 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach „Mazowieckiego Programu 
Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt - Mazowsze dla zwierząt 2023”, druk numer 
973 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu 9. O zabranie głosu proszę Pana 
Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
„Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców - Mazowsze dla działkowców 2023”. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i 
Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 
Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 
roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie udzielenia przez Województwo 
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Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach „Mazowieckiego Instrumentu 
Aktywizacji Działkowców - Mazowsze dla działkowców 2023”, z druku nr 968. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? Przystępujemy wobec tego do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 968? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, 
nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie 
pomocy finansowej na realizację zadań w ramach „Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji 
Działkowców - Mazowsze dla działkowców 2023”, druk nr 968. Przechodzimy do punktu 10. 
O zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 
Samorządowego Instrumentu Wsparcia Zdrowia Kobiety - Mazowsze dla zdrowia kobiety 
2023”. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Województw Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i 
Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 
Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 
roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego 
Instrumentu Wsparcia Zdrowia Kobiety - Mazowsze dla zdrowia kobiety 2023” na 2023 rok, z 
druku nr 975. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 975? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie 
pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia 
Zdrowia Kobiety - Mazowsze dla zdrowia kobiety 2023”, druk numer 975. Przechodzimy do 
punktu 11. O zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia przez 
Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań Samorządowego 
Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Rad Seniorów, Mazowsze dla Seniorów 2023”. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i 
Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 
Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 
roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie udzielenia przez Województwo 
Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego 
Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Rad Seniorów - Mazowsze dla Seniorów 2023” z druku 
numer 976. Dziękuję.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu? Proszę bardzo Pan Piotr Kandyba.  
 
Piotr Kandyba 
- Witam serdecznie wszystkich Państwa. Ja chciałem tylko podziękować, że z zakładanych 
1,2 miliona zł ze względu na to, że było bardzo duże zapotrzebowanie i bardzo ciekawe 
projekty napłynęły w temacie inicjatyw rad senioralnych, zwiększyliśmy kwotę do prawie 2,5 
miliona złotych. Tak że serdecznie dziękuję i w imieniu wszystkich rad senioralnych, 
wszystkich seniorów Mazowsza. I oby pokazując te zapotrzebowanie, żeby jak najwięcej 
tych rad powstawało we wszystkich gminach naszego Mazowsza i powiatach, bo też 
zaczynają powstawać powiatowe rady. Dziękuję serdecznie za współpracę.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych 
jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 976? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się 
od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych, nikt nie był 
przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie 
pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Samorządowego Instrumentu Wsparcia 
Inicjatyw Rad Seniorów - Mazowsze dla seniorów 2023, druk numer 976. Przechodzimy do 
punktu 12. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  
 
Mirosław Adam Orliński 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację projektów w ramach 
Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa 
Mazowieckiego. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką numer 
jeden Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 roku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację projektu w ramach instrumentu wsparcie 
zadań ważnych dla równomiernego rozwoju Województwa Mazowieckiego, z druku numer 
984 wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 984 wraz z autopoprawką? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  
 
Wojciech Zabłocki 
- Wojciech Zabłocki, ja 3 raz zgłaszam uwagę techniczną prośbę, żeby mnie dopisać do 
kworum, żebym mógł głosować. Już jakiś czas temu robiłem, ale widzę jest bardzo 
nieskuteczne. Czy mnie w ogóle słychać, bo miałem (...)  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Pana Radnego słychać. Dopisać Pana Radnego do [niezrozumiałe] miał możliwość 
głosować [niezrozumiałe] Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 
Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniająca uchwałę, w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację projektów w ramach Instrumentu 
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wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju Województwa Mazowieckiego, druk 
numer 984 wraz z autopoprawką. Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 13. Podjęcie 
uchwał w sprawie przyznania odznaki, Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza”. 
Proszę Państwa, dzisiaj, dzisiaj odbyło się posiedzenie przed sesją i po tym posiedzeniu 
chcieliśmy Państwu zaproponować jednogłośnie podjęcie dzisiaj pięciu, pięciu uchwał w 
sprawie przyznania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Uniwersytetowi 
Warszawskiemu, Liceum Ogólnokształcącemu im. Marszałka Stanisława Małachowskiego w 
Płocku, Panu Szymonowi Marciniakowi, Panu Profesorowi Henrykowi Wojnarowskiemu oraz 
Orkiestrze OSP Nadarzyn. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać na głos w sprawie 
projektów? Jeżeli nie, wnioskuję o przejście do drugiego czytania tych projektów. Jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy proszę Państwa wobec tego do głosowania kolejno tych pięciu projektu 
uchwał. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały, w sprawie nadania 
Odznaki Honorowe „Zasłużony dla Mazowsza” Uniwersytetowi Warszawskiemu, druk numer 
987? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 50 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie nadania 
Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Uniwersytetowi Warszawskiemu, druk numer 
987. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 988, w sprawie 
nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Liceum Ogólnokształcącemu 
imienia Marszałka Stanisława Małachowskiego w Płocku? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, 
jeden Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę, w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Liceum 
Ogólnokształcącemu imienia Marszałka Stanisława Małachowskiego w Płocku, druk numer 
988. Przystępujemy do głosowania kolejnego projektu uchwały. Kto z Państwa Radnych jest 
za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 989, w sprawie nadania Odznaki Honorowej 
„Zasłużony dla Mazowsza” Panu Szymonowi Marciniakowi? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 
się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, jedna 
Radna była przeciw, nikt nie wstrzymał od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 
Mazowsza” Panu Szymonowi Marciniakowi  
 
Jakub Kowalski 
- Panie Przewodniczący, czy Pan mógłby doliczyć mój głos za, ponieważ aplikacja nie 
zadziałała.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, a ja mam prośbę. Ja rzeczywiście przez pomyłkę nacisnęłam 
przeciw, jestem za.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- To proszę Państwa, to ja proponuję żebyśmy jeszcze raz to głosowanie przeprowadzili, 
dobrze? A możemy, możemy to zrobić?  
 
Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 
- Prosimy o chwilkę jeszcze. Już przygotowane jest głosowanie.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Proszę Państwa, czyli jeszcze raz. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku numer 989, w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 
Mazowsza” Panu Szymonowi Marciniakowi? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Jeszcze Pan Radny Andrzej Bittel. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 Radnych, 
nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 
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Mazowsza” Panu Szymonowi Marciniakowi, druk numer 989. Przechodzimy do głosowania 
kolejnego projektu. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku 
numer 990, w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony Mazowsza” Profesorowi 
Henrykowi Wojnarowskiemu? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan 
Marszałek Wiesław Raboszuk i Pan Radny Andrzej Bittel. Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania 
Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Profesorowi Henrykowi Wojnarowskiemu, 
druk numer 990. Przechodzimy do głosowania kolejnego projektu uchwały. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 991, w sprawie nadania Odznaki 
Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Orkiestrze OSP Nadarzyn? Kto jest przeciw? Kto 
wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski i Pani Radna Katarzyna 
Lubiak. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był 
przeciw, jeden Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 
Mazowsza” Orkiestrze OSP Nadarzyn, druk numer 991. Przechodzimy do punktu 14. O 
zabranie głosu proszę Panią Przewodniczącą Izabelę Ziątek.  
 
Izabela Ziątek 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Prezentuję 
sprawozdanie Komisji Strategii Rozwoju Regionalnego i Zagospodarowania Przestrzennego 
o projekcie uchwały, w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności 
Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych za okres od 1 stycznia do 31 
grudnia 2022 roku. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulamin obrad 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Strategii Rozwoju Regionalnego i Zagospodarowania Przestrzennego, w celu 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2023 roku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z 
działalności Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych za okres od 1 stycznia 
do 31 grudnia 2022 roku, druk nr 955. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Pani Przewodnicząca. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do 
sprawozdawczyni lub wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do 
głosowania.. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 955? 
Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 27 Radnych, 20 Radnych było przeciwnych, dwóch Radnych wstrzymało się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie 
przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Mazowieckiej Jednostki Wdrażania 
Programów Unijnych za okres od 1 stycznia 31 grudnia 2022 roku, druk numer 955. 
Przechodzimy do punktu 15. O zabranie głosu proszę Panią Przewodniczącą Annę 
Brzezińską.  
 
Anna Brzezińska 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Marszałku, Szanowny Zarządzie, Wysoki 
Sejmiku. Sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego Infrastruktury i Przeciwdziałania 
Bezrobociu o projekcie uchwały, w sprawie udzielenia Miastu i Gminie Piaseczno pomocy 
rzeczowej, w postaci przekazania wykonania robót związanych z przebudową oświetlenia na 
terenie Gminy Piaseczno. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu 
obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do 
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu, celem 
przeprowadzenia i pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, na 
posiedzeniu w dniu 13 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie udzielenia Miasta i Gminie Piaseczno pomocy rzeczowej w postaci przekazania 
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wykonanych robót związanych z przebudową oświetlenia na terenie gminy Piaseczno, z 
druku numer 959. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 959? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt 
nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę, w sprawie udzielenia Miastu i Gminie Piaseczno pomocy rzeczowej w postaci 
przekazania wykonanych robót związanych z przebudową oświetlenia na terenie gminy 
Piaseczno, druk numer 959. Przechodzimy do punktu 16. O zabranie głosu Proszę Pana 
Przewodniczącego Leszka Przybytniaka.  
 
Leszek Przybytniak 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Sprawozdanie Komisji 
Rolnictwa i Terenów Wiejskich o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie 
utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Mazowieckie Biuro Geodezji i Urządzeń 
Rolnych. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Rolnictwa i Terenów 
Wiejskich, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 
Komisja, na posiedzeniu w dniu 14 kwietnia 2023 roku zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą 
Mazowieckie Biuro Geodezji i Urządzeń Rolnych z druku numer 961. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do 
sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? Proszę bardzo Pani Joanna Bala. Pani 
Radna, nie słyszymy Pani. Nie wiem czy (...)  
 
Joanna Bala 
- Czy teraz mnie słychać?  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Teraz Panią słychać. Proszę bardzo.  
 
Joanna Bala 
- Dziękuję. Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Będziemy za chwilę głosować 
nad zmianą statutu, statutu Mazowieckiego Biura Geodezji i Urządzeń Rolnych. To biuro już 
funkcjonuje no długo, długo. Ja mam takie zastrzeżenia jeśli chodzi o zmiany w statucie, a 
zmiana polega między innymi na wprowadzeniu dodatkowego stanowiska w postaci 
zastępcy dyrektora. Szanowni Państwo, ja się zastanawiam nad jedną rzeczą. Stanowisko 
zastępcy dyrektora będzie rocznie kosztowało Biuro Geodezji 225000 zł, co daje na 18 750 
zł miesięcznie. Moje wątpliwości wzbudza fakt, iż nie przewiduje dyrektor Biura Geodezji 
zwiększenia stanu etatów dla pracowników, którzy będą wykonywać dodatkowe nałożone 
zadania na biuro. No ja nie zauważyłam, żeby było chociażby zwiększenie wynagrodzenia 
dla tych pracowników, bo to jednak ci ludzie będą te zadania wykonywać, to oni będą mieć 
nałożone, będą mieć nałożone większe obowiązki, a w konsekwencji tego wygląda na to, że 
wynagrodzenia, wynagrodzenie będzie pobierał, będzie pobierał zastępca dyrektora. 
Uważam to za niezasadne tym bardziej, że patrząc na status, który jest też zamieszczony na 
stronie internetowej, te dodatkowe zadania z zakresu działalności Biura Geodezji one się 
zbyt dużo nie zmieniły. Tak naprawdę to biuro opiera się na ustawie prawa geodezyjnego i 
kartograficznego, opiera się na ustawie prawa wodnego. Natomiast to co mnie zadziwia to 
fakt, że kadrowo nic się nie zmieni i pracownicy będą mieć zwiększone obowiązki, a jedyne 
co ma się zmienić to po prostu dodatkowy kierowniczy wakat za 225 tysięcy rocznie dla 
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osoby, która będzie, która nie będzie merytoryczna, a będzie po prostu pełniła nadzór nad 
pracownikami. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy przedstawiciel zarządu odpowie Pani Radnej czy też Pan 
Przewodniczący chce to wziąć na siebie?  
 
Leszek Przybytniak 
- Jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli. Sprawa dotycząca nowego etatu jeśli chodzi o 
stanowiska, było wyjaśniona na posiedzeniu komisji. Na tej posiedzeniu komisji również w 
posiedzeniu komisji również uczestniczyła Pani Radna. Więc te wszystkie wątpliwości o 
które Pani pyta w tej chwili, były wyjaśnione bezpośrednio na komisji. Komisja przyjęła to 
sprawozdanie, przyjęła tą propozycję, więc, więc myślę, że tutaj nie powinna. Ale jeżeli ktoś 
chce jeszcze odpowiedzieć bardzo proszę.  
 
Joanna Bala 
- Panie Przewodniczący, to ja jeszcze poproszę o słowo. W zasadzie tam nic nie było 
wyjaśnione. Myśmy po prostu zostali poinformowani, że będzie nowe stanowisko zastępcy 
dyrektora. Natomiast na moje pytanie, które skierowałam do dyrektora Mazowieckiego Biura 
Geodezji, czy przewiduje zwiększenie etatów z pracowników merytorycznych z uwagi na 
zwiększone obowiązki odpowiedział że nie, nie przewiduje. Tak samo jak nie przewiduje 
ewentualnie nie wiem dodatków, dodatków specjalnych dla tych pracowników, którzy w tym 
momencie są tak. Więc nie bardzo widzę podstawy do tego, żeby ktoś nam cokolwiek 
wyjaśnił. Dziękuję.  
 
Leszek Przybytniak 
- Panie Przewodniczący, jeżeli Pan pozwoli. Bardzo konkretnie była podana odpowiedź 
dlaczego to stanowisko jest powoływane i myślę, że jeżeli są wątpliwości, no to to musi być 
już ktoś z tych osób, które były na komisji jeżeli jeszcze jest taka potrzeba jeszcze raz 
wyjaśnić.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan Michał Pruszyński.  
 
Michał Pruszyński 
- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, ja nie jestem akurat 
członkiem tej komisji i Pan Przewodniczący Przybytniak mówi, że wszystko zostało 
wyjaśnione. Jako osoba, która akurat nie zasiada w tej komisji tylko w trzech innych, byłbym 
jednak wdzięczny przed głosowaniem zanim podejmę stosowną decyzję w tej sprawie o 
wytłumaczenie takiego a nie innego stanowiska komisji pana przewodniczącego. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. No myślę Panie Radny, że tutaj to jak gdyby nie komisja powinna 
wyjaśniać swoje stanowisko. Komisja zaopiniowała projekt pozytywnie. Ja rozumiem, że to 
jest bardziej pytanie do zarządu, który, który ten projekt przesłał do Sejmiku dlaczego 
Zarząd uważa, że to dodatkowe czy też kolejne stanowisko zastępcy dyrektora jest 
niezbędne. Proszę bardzo Pan Marszałek Adam Struzik.  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Otóż proszę Państwa to jest biuro, 
które świadczy coraz więcej usług dla Województwa Mazowieckiego. Kwestie na przykład 
prac geodezyjnych np. dotyczących dróg wojewódzkich, to jest olbrzymi zakres obowiązków. 
Dodatkowo teraz biuro będzie realizowało kolejny etap scalania gruntów, który też odgrywa 
istotną rolę. Następna, następna obszar to jest proszę Państwa na dostosowaniu 
nowoczesnych technologii w obszarach wiejskich. Chodzi o taki program, który będzie 
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realizowany ze środków europejskich i dotyczy smart village, czyli inteligentnych wsi, czy 
inteligentnych środowisk wiejskich. Ta ilość zadań rośnie, i ten dyrektor no proszę Państwa 
no z powodu czysto nawet funkcjonalnych i praktycznych jest potrzebna osoba, która pod 
nieobecność dyrektora czy chociażby urlopu, ale też będzie go wzmacniała w tych 
codziennych obowiązkach, codziennej pracy. Ja tutaj naprawdę nie widzę powodu do tego, 
żeby rozszerzenie tych stanowisk kontestować. A odpowiadając na pytanie Pani Radnej, to 
to podwyżek dla pracowników przypomnę, że kiedy my wdrażamy podwyżki, a w ostatnim 
czasie to było dwu etapowe podnoszenie wynagrodzeń jak Państwo wiecie nawet 10% w 
zeszłym roku, teraz 15% wszyscy pracownicy takie podwyżki otrzymują. My nawet 
wymagamy od dyrektorów, żebym podwyżki nie były mniejsze niż odpowiednie kwoty. W 
tym roku to jest 800 zł. Więc proszę być spokojnym, to jest przemyślana decyzja. To 
stanowisko jest bardzo potrzebne i zresztą na wniosek Pana Dyrektora biura jest 
proponowana. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Pani Radna po raz kolejny chce się zgłosić w dyskusji, ale rozumiem, że 
tylko w tej chwili żeby zadać pytanie. Proszę bardzo.  
 
Joanna Bala 
- Tak. Panie Marszałku, ja nie wątpię w to, że bardzo ważne jest w tym momencie żeby, 
żebyście mogli powołać stanowisko zastępcy dyrektora za prawie 20000 miesięcznie. Tylko 
tyle i aż tyle. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Proszę Państwa, czy jakieś pytanie jeszcze w dyskusji? Jeżeli nie, przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 961? 
Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 26 Radnych, 19 Radnych było przeciw, 1 Radna wstrzymała się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniająca uchwałę, 
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Mazowieckie Biuro Geodezji i 
Urządzeń Rolnych, druku numer 961.  
 
Marcin Grabowski 
- Panie Przewodniczący. Witam. Marcin Grabowski się kłania. Prosiłbym o dołączenie, bo 
tutaj nie wiem coś, coś nie mogłem zagłosować. Jestem przeciw. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Czyli rozumiem, że Pan Radny także był przeciw. Przechodzimy do punktu 17. O zabranie 
głosu proszę Panią Przewodniczącą Urszulę Kierzkowską.  
 
Urszula Kierzkowska 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, chciałabym przedstawić 
sprawozdanie Komisji Prawa Samorządu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o 
projekcie uchwały, w sprawie udzielania pomocy finansowej gminom w ramach zadania 
Mazowieckie Strażnice OSP 2023 rok. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 
regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Prawa Samorządu, Bezpieczeństwa Publicznego, w celu 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 18 kwietnia 2023 roku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 
w ramach zadania Mazowieckie Strażnice OSP 2023 z druku numer 962. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
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przyjęciem projektu uchwały z druku nr 962? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt 
nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę, w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w ramach zadania Mazowieckie 
Strażnice OSP 2023, druk numer 962. Przechodzimy do punktu 18. O zabranie głosu 
ponownie proszę Panią Przewodniczącą Urszulę Kierzkowską.  
 
Urszula Kierzkowska 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni Chciałbym przedstawić 
sprawozdanie Komisji Prawa Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o 
projekcie uchwały, w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania 
OSP 2023. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Prawa, 
Samorządu Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, w celu przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na 
posiedzeniu w dniu 18 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w 
sprawie udzielania gminom pomocy finansowej w ramach zadania OSP 2023, z druku nr 
965. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 965? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt 
nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy finansowej w ramach zadania OSP 2023, 
druk nr 965. Przechodzimy do punktu 19. O zabranie głosu Proszę Pana Przewodniczącego 
Krzysztofa Skolimowskiego.  
 
Krzysztof Skolimowski 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Przedstawiam sprawozdanie Komisji 
Edukacji, Nauki i Szkolnictwa Wyższego o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę, w 
sprawie konkursu „Edukreator” na Mazowszu. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 
ust. 1 regulamin obrad Sejmiku, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Edukacji, 
Nauki i Szkolnictwa Wyższego, w celu przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 12 
kwietnia 2023, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie 
konkursu „Edukreator” na Mazowszu z druku numer 963. Dziękuję bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? Proszę Państwa, tu chciałem tylko zwrócić Państwa 
uwagę na to, że po posiedzeniu komisji wpłynęła autopoprawka zmieniająca uzasadnienie 
do projektu uchwały. Autopoprawkę otrzymali Państwo wraz z materiałami na dzisiejsze 
posiedzenie sejmiku. Jeżeli nie ma pytań, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 963 wraz z autopoprawką? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęcie, projektu uchwały głosowało 49 
Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniająca uchwałę, w sprawie konkursu 
„Edukreator” na Mazowszu, druk numer 963 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do punktu 
20. O zabranie głosu proszę Panią Przewodniczącą Jadwigę Zakrzewską. Pani 
Przewodnicząca nie słyszymy Pani.  
 
Jadwiga Zakrzewska 
- Już mnie słychać teraz?  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Teraz Panią Słychać.  
 
Jadwiga Zakrzewska 
- Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni i 
pracownicy. Mam zaszczyt Państwu przedstawić Sprawozdanie Komisji Kultury i 
Dziedzictwa Narodowego, o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konkursu 
nagroda marszałka. Przepraszam, ale chyba się pomyliłam. Aha. [niesłyszalne] Marszałka 
Województwa Mazowieckiego. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 
regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt 
uchwały do Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego, celem przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, na posiedzeniu w dniu 13 kwietnia 2023 
roku zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie konkursu 
nagroda Marszałka Województwa Mazowieckiego z druku nr 954. Dziękuję.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub wnioskodawcy 
projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 964? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt 
nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniająca uchwałę, w sprawie konkursu nagroda Marszałka Województwa 
Mazowieckiego, druk numer 964. Przechodzimy do punktu 21. O zabranie głosu proszę 
Panią Marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego zmieniający uchwałę, w sprawie kryteriów i trybu 
przyznawania nagród dla nauczycieli i placówek prowadzonych przez Samorząd 
Województwa Mazowieckiego. W § 1, w uchwale numer 66/20 Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i 
placówek prowadzonych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego, wprowadza się 
następujące zmiany. W § 1, ust. 2 otrzymuje brzmienie: wysokość, warunki wypłacania 
nagród dla nauczycieli określa regulamin wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego, 
stanowiący załącznik nr 174/22 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 22 listopada 
2022 roku, w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego. W § 7 po ust. 2 
dodaje się ustęp 2a w brzmieniu: w celu zaopiniowania wniosku o przyznanie nauczycielowi, 
dyrektorowi placówki nagrody Marszałka, Marszałek w drodze zarządzenia może powołać 
komisję do spraw nagród marszałka. Załącznik nr 1 do uchwały otrzymuje brzmienie 
określone w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały. Załącznik nr 2 do uchwały otrzymuje 
brzmienie określone w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały. Wykonanie uchwały powierza 
się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. Obecny projekt uchwały aktualizuje powyższy 
dokument i doprecyzowuje zapisy w następującym zakresie. Nowe brzmienie w § 1 ust. 2 
jest uzasadniony tym, że w dniu 22 listopada 2022 roku Sejmik Województwa podjął 
uchwałę nr 174/22, w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach i 
placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego, która zastąpiła 
dotychczasowe regulacje. Zatem odesłanie w § 1, ust. 2 przedmiotowej uchwały przestało 
być aktualne. Dodanie w § 7 ustęp 2a ureguluje możliwość powoływania komisji do 
zaopiniowania wniosku, w sprawie przyznania nagrody marszałka, co usprawni pracę nad 
wnioskami. Ponadto, zaktualizowano dotychczasowe wzory wniosków o przyznanie nagród. 
Taki wzór został do uchwały dołączony. Projekt niniejszej uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez nauczycielskie związki zawodowe i Mazowiecką Radę Oświatową. 
Jeżeli nie będzie uwag do tego projektu, proszę o przejście do drugiego czytania.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Proszę Państwa, został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu 
uchwały z druku nr 966? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik województwa mazowieckiego podjął uchwałę 
zmieniająca uchwałę, w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół 
i placówek prowadzonych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego, druk numer 966. 
Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 22. Projekt uchwały w sprawie przedstawicieli 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego w Mazowieckiej Radzie Działalności Pożytku 
publicznego, druk nr 960. Proszę Państwa, Marszałek Województwa Mazowieckiego 
poinformował iż 27 marca rozpoczęła się procedura wyłaniania kandydatów na członków 
Mazowieckich Rad [niezrozumiałe] na lata 2022-2026. Zwrócił się z prośbą o wskazanie 
trzech przedstawicieli Sejmiku Województwa Mazowieckiego do składu Rady. Proszę 
Państwa, dzisiaj rozmawialiśmy na przed posiedzeniem na temat naszych przedstawicieli w 
składzie tejże, tejże Rady. Dotychczas byli to panowie Piotr Kandyba, Michał Grodzki oraz 
oraz tak, oraz z klubu PSL Pan Radny Konrad Wojnarowski. Na tymże naszym posiedzeniu 
konwentu Pan Przewodniczący Jakub Kowalski zaproponował, żeby nadal był to Pan Michał 
Grodzki. Czy Pan Michał Grodzki się zgadza?  
 
Michał Grodzki 
- Tak zgadzam się.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Krzysztof Strzałkowski zaproponował, żeby to był 
Pan Piotr Kandyba. Czy Pan Radny się zgadza? Pan Piotr Kandyba, czy Pan Radny się 
zgadza na dalszy udział czy też udział w nowej Mazowieckiej Radzie Działalności Pożytku 
Publicznego? Nic, najwyraźniej się nie zgadza. Więc zaraz do tego tematu wrócimy.  
 
Krzysztof Strzałkowski 
- Panie Przewodniczący Krzysztof Strzałkowski. Odebrałem właśnie telefon od Pana Piotra 
Kandyby, że e-Sesja się w tej chwili mu zresetowała. W związku z tym resetuje się i zaraz 
się połączy. Przekazał mi swoją zgodę. Zaraz ją powie walnie.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dobrze. I jeżeli chodzi o klub (...)  
 
Piotr Kandyba 
- Przepraszam bardzo, wyłączyło mnie na chwilę. Wyrażam zgodę. Jeżeli nie padła tutaj ze 
strony Przewodniczącego Strzałkowskiego, bo zdzwoniliśmy się w międzyczasie. 
Przepraszam bardzo.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Panie Radny, niezależnie od zgłoszenia Pana Przewodniczącego, Przewodniczącego 
Strzałkowskiego to tutaj Pana zgoda jak najbardziej wyrażona na sesji jest, jest potrzebna. 
Mam pytanie do Przewodniczącego Klubu PSL. Czy to nadal ma być tym przedstawicielem 
Pan Radny Konrad Wojnarowski i czy Pan Radny Konrad Wojnarowski się zgadza 
ewentualnie?  
 
Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 
- Oczywiście, że się zgadza i bardzo prosimy o poparcie tej kandydatury.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Tak, ale Panie Marszałku cieszę się, że Pan Radny Konrad Wojnarowski się zgadza, ale 
chciałbym zapytać go osobiście albo usłyszeć go osobiście.  
 
Konrad Wojnarowski 
- Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, tak zgadzam się. Dziękuję za zaufanie.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Panu Radnemu. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały, ewentualnie zgłosić inną kandydaturę? Jeżeli nie, wnioskuję o przejście do 
drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście 
do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 960? kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 
Radnych wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę, w sprawie przedstawicieli Sejmiku Województwa Mazowieckiego w 
Mazowieckiej Radzie Działalności Pożytku, druk numer 960. Przechodzimy do punktu 23. O 
zabranie głosu proszę Pana Marszałka Rafała Rajkowskiego.  
 
Wicemarszałek Rafał Rajkowski 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, w sprawie powierzenia Województwu Kujawsko-
Pomorskiemu realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego na odcinku 
Sierpc w granicach Województwa Mazowieckiego na linii kolejowej Nasielsk - Toruń 
Wschodni w okresie od dnia 11 grudnia 2022 roku do 14 grudnia 2030 roku. Na podstawie 
stosownych ustaw o samorządzie, samorządzie województwa i o publicznym transporcie 
zbiorowym w § 1 Województwa Mazowieckie, powierza Województwu Kujawsko-
Pomorskiemu realizację zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego na odcinku 
Sierpc, granica województwa na linii kolejowej Nasielsk - Toruń Wschodni w okresie od dnia 
11 grudnia 2022 do 14 grudnia 2030 roku. W § 2, szczegółowe zasady powierzenia zadania, 
o których mowa w § 1 określa porozumienie w punkcie drugim, porozumienie podlega 
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. § 3 wykonanie uchwały 
powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. I § 4, uchwała wchodzi w życie z 
dniem podjęcia z mocą od 11 grudnia 2022 roku. Szanowni Państwo Radni, to oczywiście 
stosowne uzasadnienia, ale standardowa uchwała, którą podejmujemy po raz kolejny 
dokonujemy takich czynności. Jeżeli nie ma oczywiście uwag, to wnoszę oczywiście 
[niesłyszalne]  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu 
uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do długiego czytania. Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 
967? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 47 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie 
powierzenia Województwu Kujawsko-Pomorskiemu realizacji zadania organizacji 
publicznego transportu zbiorowego na odcinku Sierpc granica województwa mazowieckiego, 
na linii kolejowej Nasielsk Toruń Wschodni w okresie od 11 grudnia 2022 roku do 14 grudnia 
2030 roku, druk numer 967. Przechodzimy do punktu 24. O zabranie głosu proszę Panią 
Marszałek Elżbietę Lanc. 
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
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Województwa Mazowieckiego, w sprawie nadania Medycznej Szkole Policealnej w Otwocku 
imienia Hanny Chrzanowskiej. W § 1, z dniem 11 maja 2023 roku Medycznej Szkoły 
Policealnej w Otwocku z siedzibą w Otwocku ulica Andriollego nadaje się imię Hanny 
Chrzanowskiej. Medyczna Szkoła Policealna w Otwocku otrzymuje nazwę Medyczna Szkoła 
Policealna imienia Hanny Chrzanowskiej w Otwocku. Wykonanie uchwały powierza się 
Zarządowi Województwa Mazowieckiego. W dniu 6 marca 2023 roku do Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego wpłynął wniosek dyrektora Medycznej 
Szkoły Policealnej w Otwocku o nadanie Medycznej Szkole Policealnej w Otwocku imienia 
Hanny Chrzanowskiej. Wniosek poprzedzony był podjęciem w tej sprawie uchwał przez 
Radę Pedagogiczną Medycznej Szkoły Policealnej w Otwocku i samorząd słuchaczy 
Medycznej Szkoły Policealnej. Obrana na patronkę szkoły Hanna Chrzanowska była 
pielęgniarką, działaczką charytatywną, pisarką, pedagogiem, instruktorką i prekursorką, 
prekursorką pielęgniarstwa rodzinnego, domowego i parafialnego, wiceprzewodnicząca oraz 
członkiem Zarządu Głównego Polskiego Stowarzyszenia Pielęgniarek Zawodowych. Jest 
uważana za patronkę środowisk medycznych. Jest błogosławioną kościoła katolickiego, jej 
beatyfikacja nastąpiła w dniu 28 kwietnia 2018 roku w Sanktuarium Bożego Miłosierdzia w 
Krakowskich Łagiewnikach. Szkoła chce przekazywać idee bliskie Hannie Chrzanowskiej w 
zawodach, w których kształci między innymi opiekun medyczny, opiekunka środowiskowa, 
opiekun osoby starszej, opiekunka dziecięca czy asystent osoby niepełnosprawnej. Nadanie 
imienia Hanny Chrzanowskiej Medycznej Szkoły Policealnej w Otwocku, spowoduje zmianę 
nazwy tej szkoły na Medyczną Szkołę Policealną imienia Hanny Chrzanowskiej w Otwocku. 
Jeśli nie będzie uwag do projektu tej uchwały, proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do 2 czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu 
uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku numer 
974? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
uchwały głosowało 50 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie Medycznej 
Szkoły Policealnej w Otwocku imienia Hanny Chrzanowskiej, druk numer 974. Przechodzimy 
do punktu 25. O zabranie głosu proszę Panią Marszałek Elżbietę Lanc, a o prowadzenie 
obrad Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Bardzo proszę Pani Marszałek Elżbieta Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. W punktach od 25 do 30 przedstawię 
projekty uchwał, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie 
w latach 2023 - 2025 umów na prace budowlane. Do zadań Samorządu Województwa 
należy dofinansowanie robót budowlanych, w rozumieniu przepisów ustawy prawo 
budowlane, dotyczących obiektów służących rehabilitacji w związku z potrzebami osób 
niepełnosprawnych. Zawarcie umowy na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy, wymaga zgody 
Sejmiku Województwa w postaci uchwały. Wszystkie te projekty, wszyscy ci wnioskodawcy, 
których za chwilę przedstawię, w terminie do 30 listopada 2020 roku złożyli odpowiedni, 
odpowiedni wniosek o dofinansowanie robót budowlanych na realizację zadania. 
Przedstawiam pierwszą, pierwszy projekt uchwały. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
przez Województwo Mazowieckie z Fundacją Bogaci Miłosierdziem umowy, na realizację w 
latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą budowa domu mocarzy. Wyraża się zgodę na 
zawarcie przez Województwo Mazowieckie z Fundacją Bogaci w Miłosierdzie umowy, na 
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realizację zadań w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą budowa domu mocarzy. 
Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. Łączna kwota 
dofinansowania to 3113280,63. W tym w roku 2023 279180 zł. W roku 2024 2206 798,38. A 
w roku 2025 627 302,25. Beneficjent prowadzi działalność na rzecz udzielania schronienia 
[niezrozumiałe] rehabilitację osobom niepełnosprawnym intelektualnie, ruchowo lub z 
zaburzeniami psychicznymi. W Mocarzewie znajduje się specjalny ośrodek wychowawczy 
oraz zespół szkół i placówek specjalnych, w którym uczą się i przebywają na stałe dzieci i 
młodzież niepełnosprawne intelektualnie od wczesnych lat życia. Po ukończeniu 25 lat 
muszą opuścić placówkę w związku z zakończeniem edukacji. Przedmiotem zadania jest 
budowa domu cztero - kondygnacyjnego dla osób niepełnosprawnych po ukończeniu 25 
roku życia, i umożliwienie pozostania tym osobom w środowisku znanym i uważanym przez 
nie za przyjazne i bezpieczne. Jeśli nie będzie uwag do projektu uchwały, proszę o przejście 
do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Marszałek. Rozumiem, że chodzi o przejście do drugiego czytania w 
przypadku nie tylko tej uchwały ostatniej, ale wszystkich uchwał, które Pani przestawiła?  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, ja będę przedstawia kolejne uchwały. To jest, ja przedstawiłam 
pierwszy człon uzasadnienia dla wszystkich uchwał, natomiast każdą będę czytała teraz.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dobrze. Zrozumiałem, że Pani będzie chciała uzasadniać po kolei wszystkie uchwały, które 
miały miejsce. Natomiast mają w tym bloku miejsce, więc rozumiem, że każdą poszczególną 
będzie Pani uzasadniała. W takim razie przechodzimy tak, czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały?  
 
Piotr Kandyba 
- Ja się zgłosiłem.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Bardzo proszę widzę Pan Piotr Kandyba.  
 
Piotr Kandyba 
- Tak ja bym miał propozycję, żeby punkty między 25 a 30 naszego programu, żeby jednak 
przeszły przez komisję, bo to są znaczne środki i czy to nie przeszkodzi planowaniu i 
harmonogramu. Wolałbym, żeby to a mamy komisję jeszcze w tym tygodniu.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Tak, tylko (...)  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Bardzo proszę Pani Marszałek.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, tę decyzję dotyczącą wsparcia my już podjęliśmy. Komisja 
pracowała nad tym, to, to oznacza tylko tyle albo aż tyle, że miesiąc później zaczną się te 
prace budowlane. Proszę po kolei będę czytała te projekty uzasadnienia. Tak naprawdę to 
oznacza miesiąc opóźnienia w budowlanych pracach, to jest bardzo dużo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Pan Radny Kandyba chciałby się odnieść?  
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Piotr Kandyba 
- No muszę powiedzieć, że na komisji nie było omawiane te poszczególne punkty, ale okej 
jeżeli chodzi o, jeżeli to opóźni to zastanawiam się w tym momencie. A może poddamy to 
pod głosowanie czy wracamy (...)  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Wniosek, wniosek Pana Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej jest taki, by trafiło 
to bezpośrednio do komisji, którą Pan zawiaduje? Czy jest jakiś głos sprzeciwu co do 
wniosku Pana Radnego Piotrka Kandyby? Bardzo proszę Pan Artur Czapliński.  
 
Artur Czapliński 
- Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Ja rozumiem, że tutaj jest jakaś potrzeba, ale 
wydaje mi się, że ten argument o ważności i pewnego rodzaju bezzwłoczności i realizacji 
tych zadań jest ważny i nie ma co przeciągać i mi się wydaje na, na komisję, a jeżeli jest 
ważna dyskusja, no to to tak jak jest w piątek komisja, to dzisiaj można przeprowadzić tą 
dyskusję i będzie to samo.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Czyli mam rozumieć, że jest to Pana głos przeciwny do wniosku Pana, Pana Radnego 
Kandyby tak?  
 
Artur Czapliński 
- Tak, tak.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Jasne. W takim razie mamy sytuację z wnioskiem Pana Radnego Kandyby i 
kontrwnioskiem Pana Radnego Czaplickiego w sprawie skierowania bezpośrednio do 
kolejnego uchwał. Mówimy w tym momencie o tej uchwale w tej, w tym momencie 
dyskutujemy, następne uchwały będą w dalszej kolejności.  
 
Piotr Kandyba 
- Panie Przewodniczący, to wycofuje wniosek w takim.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Wycofuje Pan wniosek? Jasne, rozumiem. Szanowni Państwo, został zgłoszony wniosek o 
przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, przeciw był, ale został wycofany 
uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do 
głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 977? 
Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało 46 Radnych, nie było głosów przeciwnych, dwóch Radnych wstrzymało się od 
głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z Fundacją Bogaci w 
Miłosierdzi umowę, na realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą budowa domu 
mocarzy, druk nr 977. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przed Województwo Mazowieckie z Wyższym 
Seminarium Duchownym Stowarzyszenia Apostolstwa Katolickie umowy, na realizację w 
latach 2023 - 2024 zadania pod nazwą przebudowa obiektu Centrum Edukacyjno-
Formacyjnego w wyższym seminarium duchownym w Ołtarzewie w zakresie dostosowania 
gmachu do potrzeb osób niepełnosprawnych. O zabranie głosu bardzo proszę Panią 
Elżbietę Lanc. Panią Wicemarszałek Województwa Mazowieckiego.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z Wyższym Seminarium 
Duchownym Stowarzyszenie Apostolstwa Katolickiego umowy, na realizację w latach 2023 - 
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2024 zadania pod nazwą przebudowa obiektu Centrum Edukacyjno-Formacyjnego w 
Wyższym Seminarium Duchownym w Ołtarzewie, w zakresie dostosowania gmachu do 
potrzeb osób niepełnosprawnych. W § 1, wyraża się zgodę na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie z Wyższym Seminarium Duchownym Stowarzyszenie Apostolstwa 
Katolickiego umowy na realizację w latach 2023 - 2024 zadania, pod nazwą przebudowa 
obiektu Centrum Edukacyjno-Formacyjnego w Wyższym Seminarium Duchownym w 
Ołtarzewie, w zakresie dostosowania gmachu do potrzeb osób niepełnosprawnych. Projekt 
uchwały zakłada, że łączna kwota wnioskowanego dofinansowania to 1393221 zł. W tym w 
roku 2023 962721 zł, a w 2024 430500 zł. Na terenie obiektu organizowane są do 100 osób 
różnego rodzaju wydarzenia kulturalne i edukacyjne, w których biorą udział osoby 
niepełnosprawne. Przedmiotem zadania jest dostosowanie gmachu Centrum Edukacyjno-
Formacyjnego do potrzeb osób niepełnosprawnych, poprzez przebudowę przede wszystkim 
dwóch wejść do budynku, instalację podnośnika i budowę dwóch wind wewnętrznej i 
zewnętrznej, remont i modernizację 5 łazienek ogólnodostępnych i trzech w pokojach 
jednoosobowych. Realizacja zadania pozwoli na intensyfikację działań skierowanych do 
osób niepełnosprawnych oraz wydłużenie organizowanych wydarzeń i spotkań do kilku dni. 
Jeśli nie będzie uwag do projektu uchwały, proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Marszałek. Czy ktoś z Państwa Radnych ma chciałby zabrać głos w 
sprawie projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o przejście do 
drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście 
do drugiego czytania. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 978? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 45 Radnych, nie było głosów 
przeciwnych, trzech Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie z Wyższym Seminarium Duchownym Stowarzyszenia Apostolstwa 
Katolickiego umowy, na realizację w latach 2023 - 2024 zadania pod nazwą przy Centrum 
Edukacyjno-Formacyjnego w Wyższym Seminarium Duchownym w Ołtarzewie, w zakresie 
dostosowania gmachu do potrzeb osób niepełnosprawnych, druk numer 978. Przechodzimy 
do kolejnego punktu.  
 
Andrzej Bittel 
- Przepraszam Panie Przewodniczący. Czy Pan mógłby dołączyć mnie do głosujących za, 
bo coś tutaj się podziało? Andrzej Bittel z tej strony.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- To bardzo proszę do protokołu, to będzie zgłoszone natomiast ja może odczytam ten 
wynik. Będzie 46 głosów za, 0 głosów przeciwnych, i trzy głosy wstrzymujące się. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze Zgromadzeniem Sióstr 
Benedyktynek Samarytanek Krzyża Chrystusowego umowy, na realizację w latach 2023 - 
2025 zadania pod nazwą budowa nowego budynku mieszkalnego dla osób z 
niepełnosprawnością intelektualną, będących mieszkańcami Domu Pomocy Społecznej w 
Pruszkowie, druk numer 979. O zabranie głosu bardzo proszę Panią Marszałek Elżbietę 
Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze Zgromadzeniem Sióstr 
Benedyktynek Samarytanek Krzyża Chrystusowego umowy, na realizację w latach 2023 - 
2025 zadania, pod nazwą budowa nowego budynku mieszkalnego dla osób z 
niepełnosprawnością intelektualną będących mieszkańcami Domu Pomocy Społecznej w 
Pruszkowie. W § 1, wyraża się zgodę na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze 
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Zgromadzeniem Benedyktynek Samarytanek Krzyża Chrystusowego umowy, na realizację 
w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą budowa nowego budynku mieszkalnego dla osób 
z niepełnosprawnością intelektualną będących mieszkańcami Domu Pomocy Społecznej w 
Pruszkowie. Projekt uchwały zakłada łączną kwotę dofinansowania na poziomie 
3831893,93. W tym w 2023 roku 1366254 zł. W roku 2024 2034683,99. W roku 2025 
430955,94. Obecnie w jedynym budynku DPS mieszka 100 mieszkańców 
niepełnosprawnych intelektualnie, wśród których znajdują się osoby wymagające stałej 
opieki i pomocy personelu domu oraz osoby, które potrzebują większej swobody, 
samodzielności i w większym stopniu możliwości decydowania o sobie. Przedmiotem 
zadania jest budowa budynku mieszkalnego na terenie DPS w Pruszkowie, w którym 
zamieszkają najlepiej funkcjonujący mieszkańcy, wymagający niewielkiego wsparcia 
personelu. Dzięki realizacji zadania, osoby te będą mogły bardziej się usamodzielnić i żyć w 
warunkach zbliżonych do życia w środowisku lokalnym. Realizacja zadania zwiększy 
możliwość rozwoju psychicznego oraz usprawnienia fizycznego tych mieszkańców, 
zaradność osobistą, niezależność oraz samodzielność poprzez swobodę oraz decydowania 
o spędzaniu czasu wolnego czy realizacji własnych potrzeb. Zwiększy to również 
funkcjonowanie społeczne, bezpieczeństwo, a przede wszystkim zmniejszy się 
współzależność od mniej sprawnych mieszkańców. Jeśli nie będzie uwag, proszę o 
przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Bardzo Pani Marszałek. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o przejście do 
drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście 
do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 979? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych, nie było głosów 
przeciwnych, dwóch radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Województwo Mazowieckie ze Zgromadzeniem Sióstr Benedyktynek Samarytanek Krzyża 
Chrystusowego umowy, na realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą budowa 
nowego budynku mieszkalnego dla osób z niepełnosprawnością intelektualną będących 
mieszkańcami Domu Pomocy Społecznej w Pruszkowie, druk nr 979. Przechodzimy do 
kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
przez Województwo Mazowieckie z Gmina Pułtusk umowy, na realizację w latach 2023 - 
2025 zadania pod nazwą rozbudowa i przebudowa Przedszkola Miejskiego nr 5 w Pułtusku 
na potrzeby osób z niepełnosprawnościami, druk numer 980. O zabranie głosu bardzo 
proszę Panią Marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku 
Województwa, w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z 
Gminą Pułtusk umowy, na realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą rozbudowa i 
przebudowa przedszkola Miejskiego nr 5 w Pułtusku na potrzeby osób z 
niepełnosprawnościami. W § 1, wyraża się zgodę na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie z Gminą Pułtusk umowy, na realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod 
nazwą rozbudowa i przebudowa Przedszkola Miejskiego nr 5 w Pułtusku na potrzeby osób z 
niepełnosprawnościami. Łączna kwota wnioskowanego dofinansowania to 5579988,07. W 
tym w roku 2023 161 909,49. W roku 2024 3056473,03. W roku 2025 2361605,55. Obecnie 
jedyne na terenie Gminy przedszkole z oddziałami integracyjnymi jest niewystarczające na 
objęcie wszystkich niepełnosprawnych dzieci edukacją przedszkolną. Ponadto, z 
przeprowadzonych rozmów wynika, że rodzice dzieci z niepełnosprawnością chcą, aby 
uczęszczały one do przedszkola publicznego z oddziałami integracyjnymi wraz z innymi 
dziećmi. W związku z powyższym, Gmina wystąpiła o dofinansowanie na rozbudowę oraz 
przebudowę przedszkola i przekształcenie go w przedszkole z oddziałami integracyjnymi. 
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Do budowy nowego dwukondygnacyjny, dwukondygnacyjnego skrzydła wraz z windą i bez 
barier architektonicznych dla 100 dzieci w tym, w tym niepełnosprawnych, dodatkową salę 
video wielofunkcyjną sensoryczną oraz przebudowę wejścia do budynku wraz z pracami na 
zewnątrz, mającymi na celu dostosować między innymi chodniki, plac zabaw dla osób z 
niepełnosprawnością. Realizacja zadania zapewni dostęp do edukacji przedszkolnej wraz z 
innymi dziećmi, zmniejszy dyskryminację niepełnosprawnych dzieci i umożliwi uczestnictwo 
ich życiu społecznym, integracji, zwiększy poziom funkcjonowania. Jeśli nie będzie uwag, 
proszę o przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Marszałek. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o przejście do 
drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście 
do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku numer 980? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 
głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 Radnych, nie było głosów 
przeciwnych, nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie zgody na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie z Gminą Pułtusk umowy, na realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod 
nazwą rozbudowa i przebudowa Przedszkola Miejskiego nr 5 w Pułtusku na potrzeby osób z 
niepełnosprawnościami, druk numer 980. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku 
obrad. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie z Gminą Miasta Radomia umowy, na realizację w latach 2023 - 2024 zadania 
pod nazwą rozbudowa budynku X Liceum Ogólnokształcącego przy ulicy Prażmowskiego o 
salę do gimnastyki korekcyjnej dla osób z niepełnosprawnością ruchową, druk nr 981. O 
zabranie głosu również poproszę Panią Marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały, w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z Gminą Miasta Radomia 
umowy na realizację w latach 2023 - 2024 zadania, pod nazwą rozbudowa budynku X 
Liceum przy ulicy Prażmowskiego o salę do gimnastyki korekcyjnej dla osób z 
niepełnosprawnością ruchową. W § 1, wyraża się zgodę na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie z Gminą Miasta Radomia umowy na realizację w latach 2023 - 2024 zadania, 
pod nazwą rozbudowa budynku X Liceum przy ulicy Prażmowskiego o salę do gimnastyki 
korekcyjnej dla osób z niepełnosprawnością ruchową. Łączna kwota wnioskowanego 
dofinansowania to 531 306,17. W tym w roku 2023 100000, w roku 2024 431 306,17. Do 
szkoły obecnie uczęszcza 313 osób, w tym 78 z orzeczeniami o potrzebie kształcenia 
specjalnego, 17 uczniów posiada orzeczenie o niepełnosprawności. Wszystkie klasy to klasy 
integracyjne. Przedmiotem zadania jest rozbudowa liceum z oddziałami integracyjnymi o 
budowę sali do gimnastyki korekcyjnej. Budynek jest bez barier architektonicznych, posiada 
windę oraz podjazdy. Natomiast szkoła nie posiada przestrzeni, w której mogłaby 
zorganizować dla osób z niepełnosprawnością miejsca na wymaganą rehabilitację ruchową, 
zajęcia rewalidacyjne i terapeutyczne, miejsca wyciszenia dla osób z spektrum autyzmu. 
Realizacja zadania pozwoli na pełniejsze i efektywniejsze korzystanie z rehabilitacji, istotnie 
wpłynie na poprawę funkcjonowania psychofizycznego niepełnosprawnych uczniów, 
polepszy jakość świadczonych zajęć terapeutycznych i rehabilitacyjnych oraz umożliwi 
pozostanie w szkole i kontakt z innymi rówieśnikami. Jeśli nie będzie uwag, proszę o 
przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Marszałek. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie projektu uchwały? Bardzo proszę Pan Artur Czapliński.  
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Artur Czapliński 
- Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący. Ja przepraszam, że mogę mówić nie na temat, ale 
w poprzednim punkcie w trakcie głosowania jakoś miałem problemy techniczne. Jeżeli 
chciałem głosować za dotyczące Pułtuska i jakby Pan był łaskawy nie wiem, bo nie wiem 
czy zagłosowałem czy nie, ale coś miałem problem i chce głosować za. Tutaj głosuje za 
również. Bardzo dziękuję.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Sprawdziłem głosowanie, niestety nie brał Pan Radny Czapliński udziału w tym 
głosowaniu. Natomiast no niestety jesteśmy już w punkcie kolejnym i tutaj powrotu do tego 
głosowania niestety być już nie może. Czyli reasumpcja jest tutaj niemożliwa. Czy ktoś z 
Państwa Radnych chciałby również wziąć udział w dyskusji tym punkcie porządku obrad? 
Nie widzę. Przechodzimy z takim razie, został złożony wniosek o przejście do drugiego 
czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do 
drugiego czytania. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 981? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt 
również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie z 
Gminą Miasta Radomia umowy, na realizację zadania w latach 2023 - 2024 zadania pod 
nazwą rozbudowa budynku X Liceum Ogólnokształcącego przy ulicy Prażmowskiego o salę 
do gimnastyki korekcyjnej dla osób z niepełnosprawnością ruchową, druk nr 981. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze zgromadzeniem Sióstr Misjonarek 
Apostolstwa Katolickiego (Siostry Pallotynki) Prowincja Polska umowy, na realizację w 
latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą dostosowanie budynku do potrzeb osób z 
niepełnosprawnościami Publicznego Przedszkola Integracyjnego nr 22 w Warszawie, druk 
nr 982. O zabranie głosu bardzo proszę Panią Marszałek Elżbietę Lanc.  
 
Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
- Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie 
wyrażenie zgody na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze Zgromadzeniem Sióstr 
Misjonarek Apostolstwa Katolickiego (Siostry Pallotynki) Prowincja Polska umowy, na 
realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą dostosowanie budynku do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami Publicznego Przedszkola Integracyjnego numer 22 w Warszawie. 
W § 1, wyraża się zgodę na zawarcie przez Województwo Mazowieckie ze Zgromadzeniem 
Sióstr Misjonarek Apostolstwa Katolickiego (Siostry Pallotynki) Prowincja Polska umowy, na 
realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą dostosowanie budynku do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami Publicznego Przedszkola Integracyjnego numer 22 w Warszawie. 
Łączna kwota wnioskowanego dofinansowania to 794 32,62. W tym w roku 2023 191 
108,12. W roku 2024 329533,06. W roku 2025 273 686,44. Obecnie przedszkole ma 5 
oddziałów integracyjnych, do których uczęszcza 100 dzieci w tym 16 z orzeczeniem. Obiekt 
jest już częściowo wyremontowany i dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych. 
Przedmiotem zadania jest dostosowanie układu komunikacji pieszej zewnętrznej, budowa 
nowej i przebudowa starej pochylni, przebudowa tarasu i schodów, wejście od strony 
ogrodu, montaż oznaczeń dla osób słabowidzących. Realizacja zadania pozwoli na 
samodzielne poruszanie się i przemieszczanie po obiekcie, korzystanie w pełni z przestrzeni 
zielonych znajdujących się przy przedszkolu, przyjazne, bezpieczne i komfortowe warunki 
do aktywnego uczestnictwa w integracji z rówieśnikami. Jeśli nie będzie uwag, proszę o 
przejście do drugiego czytania.  
 
Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję bardzo Pani Marszałek. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie projektu uchwały? Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o przejście do 
drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście 
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do drugiego czytania. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 
przyjęciem projektu uchwały z druku nr 982? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 46 Radnych, nie było głosów 
przeciwnych, 1 Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Województwo 
Mazowieckie ze Zgromadzeniem Sióstr Misjonarek Apostolstwa Katolickiego (Siostry 
Pallotynki) Prowincja Polska umowy, na realizację w latach 2023 - 2025 zadania pod nazwą 
dostosowanie budynku do potrzeb osób z niepełnosprawnościami Publicznego Przedszkola 
Integracyjnego numer 22 w Warszawie, druk numer 982. Przechodzimy do kolejnego 
punktu. Informacja Przewodniczącego Sejmiku Województwa Mazowieckiego, w sprawie 
Mazowieckiej Rady Seniorów. A ja o zabranie głosu bardzo proszę Pana Przechodzącego 
Ludwika Rakowskiego.  
 
Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
- Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni 
Państwo. Informacja dotyczy Mazowieckiej Rady Seniorów oraz pewnej możliwości, którą 
daje nam nowelizacja ustawy o Samorządzie Województwa, która weszła w życie dwa 
tygodnie, 2 tygodnie temu. Zgodnie z nowelizacją, Sejmik Województwa z inicjatywy własnej 
lub na wniosek zainteresowanych środowisk, może utworzyć Wojewódzką Radę Seniorów. 
Oczywiście tworząc taką Radę, Sejmik nadaje jej, jej statut. Wojewódzka Rada Seniorów 
składałaby się z przedstawicieli osób starszych oraz przedstawicieli podmiotów, działających 
na rzecz osób starszych w szczególności przedstawicieli Organizacji Pozarządowych oraz 
podmiotów prowadzących uniwersytety Trzeciego Wieku. Miałaby charakter konsultacyjny, 
doradczy i inicjatywy. W naszym województwie działa Mazowiecka Rada Seniorów 
powołana uchwałą Zarządu Wojewódzkiego, Zarządu Województwa z listopada 2018 roku. 
Kadencja Rady trwa 4 lata i upływa 1 maja, 1 maja tego roku. Macie tutaj Państwo 
informacje o dotychczasowej działalności Wojewódzkiej, Wojewódzkiej czy Mazowieckiej 
Rady Seniorów o liczbie jej, jej posiedzeń, o podjętych stanowiskach. Natomiast to do czego 
chciałbym Państwa namawiać, to jest jednak powołanie, powołanie podmiotu skupiającego 
seniorów już w oparciu o możliwości, które daje nam znowelizowana ustawa. Tutaj 
chciałbym zaapelować do Zarządu o przygotowanie, przygotowanie projektu, projektu 
statutu w możliwie, w możliwie krótkim, krótkim czasie. Wydaje mi się, że jeżeli byśmy 
przystąpili do, do pracy nad tym statutem, to wówczas być może we wrześniu było możliwe 
już ukonstytuowanie się nowego, nowego podmiotu. To proszę Państwa ja tylko krótko tak 
naprawdę informacje. Od właściwie dwóch tygodni ta nowelizacja obowiązuje i tak jak mamy 
powołany Młodzieżowy Sejmik Województwa Mazowieckiego, możemy już w tej chwili 
myśleć o powołaniu jego odpowiednika na poziomie seniora. Czy ktoś z Państwa Radnych w 
tym punkcie chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, przechodzimy do punktu 32. Informacja o 
działalności samorządowych kolegiów odwoławczych za 2022 rok. Informacje otrzymali 
Państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 
głos w tym punkcie? Jeżeli nie, stwierdzam, że Sejmik zapoznał się z informacją o 
działalności samorządowych kolegiów odwoławczych za 2022 rok. Przechodzimy do punktu 
23 interpelacje i zapytania. W okresie między sesjami wpłynęły interpelacje Radnego 
Marcina Grabowskiego, Jana Rejczaka oraz odpowiedzi na interpelacje Ludwika 
Rakowskiego, Marcina Grabowskiego, Wojciecha Zabłockiego i Krzysztofa Skolimowskiego. 
Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym porządku obrad? Jeżeli nie, to 
proszę Państwa to się zgłaszam do dyskusji. I chciałbym powiedzieć kilka słów o odpowiedzi 
na interpelację, którą, którą otrzymałem. Moja interpelacja dotyczyła cen biletów spółki 
Koleje Mazowieckie spółka, spółka z o.o. Tak naprawdę ta, ta moja interpelacja zmierzała w 
stronę i wskazywała na potrzebę obniżenia ceny biletów Kolei Mazowieckich, w 
szczególności w związku z cenami, które proponuje PKP na niektórych liniach, na niektórych 
połączeniach nasz regionalny przewoźnik ma ceny biletów nieco wyższe niż, niż ceny, które 
proponuje, proponuje PKP. Wydaje mi się, że no powinniśmy tutaj zrobić wszystko, żeby, 
żeby pasażerów Koleje Mazowieckie utrzymały i żeby przyciągnęły, przyciągnęły kolejnych. 
Chociaż patrząc na utrudnienia jakie, jakie funduje zarządca infrastruktury w przewozach 
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kolejowych w szczególności w obrębie Warszawskiego węzła kolejowego, z pewnością nie 
będzie to łatwe, a jednym z takich narzędzi mogą być ceny, ceny biletów, które moim 
zdaniem powinny być niższe w szczególności jeżeli chodzi o bilety, bilety okresowe. 
Chciałem tutaj podziękować Panu Marszałkowi za szczegółową odpowiedź na moją 
interpelację wraz z zaproponowanymi wariantami obniżek, które siłą rzeczy wiązałoby się z 
potrzebą zwiększenia dotacji dla spółki, dla spółki Koleje Mazowieckie spółka, spółka z o.o. 
Chciałem Państwa poinformować, że w najbliższym czasie będę się z przedstawicielami 
spółki w sprawie tej odpowiedzi na interpelacje widział. Mam nadzieję, że uda się, uda się 
wypracować w taką propozycję, która, która pozwoli na obniżkę cen biletów i na, na 
pozyskanie nowych, nowych pasażerów przez spółkę. Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, nie 
ma więcej zgłoszeń do dyskusji w punkcie 33. Przechodzimy zatem do punktu 34. Czy tutaj 
ktoś z Państwa Radnych chciałby, chciałby zabrać, chciałby zabrać głos? Proszę Państwa, 
jeżeli nie, to ja sobie pozwolę udzielić, udzielić głosu. Chciałem zwrócić Państwa uwagę na, 
na to, że w tym tygodniu będzie uruchomione lotnisko w Radomiu. Wbrew nazwie nie jest to 
lotnisko w Warszawie, tylko lotnisko, lotnisko w Radomiu. I chciałbym tutaj poprosić Zarząd 
Województwa o przygotowanie być może informacji na temat funkcjonowania naszego 
lotniska w Modlinie. Po pierwsze prosiłbym o to, żeby, żeby dokładnie monitorować sytuację 
lotniska po otwarciu lotniska w Radomiu tak, żebyśmy wiedzieli jaki jest wpływ ruchu do 
nowego lotniska, na lotnisku czy do lotniska w Modlinie. Ale też prosiłbym Zarząd 
Województwa, żeby jasną przedstawić informację dlaczego lotnisko w Modlinie dotychczas 
nie mogło być rozbudowane i jakie są przyczyny jego takiego a nie innego wyglądu i 
dlaczego to województwo musi się starać i przekonywać przynajmniej jednego państwowego 
udziałowca co do potrzeby inwestycji w lotnisko. W szczególności chciałbym, żeby taka 
informacja była też w kontekście otwarcia nowego lotniska w Radomiu. Pojawiają się głosy 
proszę Państwa, tutaj miałem okazję przeczytać wypowiedź osoby z Uniwersytetu w 
Radomiu, która mówi coś takiego jak się porównana nasze lotnisko do tego jak prezentuje 
się lotnisko w Modlinie, z którego dwa razy w życiu latałam i za każdym razem żałowałam, to 
tutaj z całą pewnością mamy powody do zadowolenia i dumy. Oczywiście nie chodzi o to 
żeby, żeby tutaj nie było powodu do zadowolenia i dumy, ale prosiłbym żeby Zarząd 
przedstawił informacje dlaczego lotnisko w Modlinie wygląda tak jak, tak jak wygląda i 
dlaczego tego lotniska nie można było rozbudować z korzyścią dla pasażerów. Może 
wówczas pani doktor z Uniwersytetu w Radomiu nie żałowałaby, że korzysta z lotniska w 
Modlinie. To to tyle w tym punkcie sprawy różne z mojej strony. Czy ktoś z Państwa 
Radnych chciałby, chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, przechodzimy do punktu 35 zamknięcie 
posiedzenia. Uprzejmie Państwu przypominam, że następna sesja zaplanowana jest na 23 
maja tego roku. I zamykam LV sesję Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Dziękuję 
bardzo.  


